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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Hogyan bánik az OEP az állampolgárok adataival?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdést kívánok benyújtani Veres János, pénzügyminiszterhez .
Kérdésemre a választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

A sajtóból értesülhettünk, hogy „elromlott az Országos Egészségbiztosítási Pénztár (OEP )
jogviszonyokat ellenőrző szoftvere”. A híradások szerint ennek egy programhiba volt az oka ,
amely miatt a biztosítási jogviszony hiányát jelezte az OEP számítógépes rendszere az elmúl t
egy napban. Ez több millió (!) embert érintett, többségükben nyugdíjasokat, akik többe k
között nem tudták a gyógyszereiket kiváltani . Ez pedig több patikában szóváltáshoz, majdnem
verekedéshez vezetett. Ugyanígy nehézhelyzetbe kerültek pl . a háziorvosok, de a kórházak
betegfelvételi osztályai is .

Állítólag a hibát egy hétfői szoftverfrissítés okozta, és bár órákon belül kijavították a
programot, a „jelenség” több, mint egy napig tartott, nem beszélve arról, hogy az OEP
illetékese szerint „milliós nagyságrendben sérültek meg adatok, ami több százezer embert
érint” .

Mindemellett érdemes megjegyezni, hogy az OEP a programhiba miatt nem, vagy csak késv e
értesítette az érintett intézményeket, sőt, az OEP szóvivője szerint nem volt lehetőség
értesíteni több ezer orvost és ellátó intézményt, ezért „az OEP így hétfőn a jogviszonyt
ellenőrző rendszereket üzemeltető rendszergazdák figyelmét hívta fel a hibára”.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az OEP az APEH-től kapja a társadalombiztosítási járulékok megfizetésére vonatkoz ó
adatokat . Eszerint az OEP ily módon függ az APEH adatszolgáltatásától . Másrészt az APEH-
nek behajtási joga van azokban az esetekben, amikor valaki előzetes felszólítás ellenére nem
rendezi járuléktartozását. Mindez felveti az APEH jelen helyzetben, vagy a jövőbeni
érintettségét az ügyben.
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Tisztelt Miniszter Úr !

Az adott esetben van-e az APEH adatszolgáltatásának köze a kialakult helyzethez, ha igen ,
akkor milyen módon?

Auditáltak-e azok az útvonalak, amelyek az adatcserét biztosítják az OEP és az APEH ,
valamint a Magyar Államkincstár között? Amennyiben igen, milyen szabályrendszer szerint?

A társadalombiztosítási jogviszony, programhiba által okozott, „virtuális” hiánya elindítja-e
behajtási, vagy bármilyen más eljárásrend alkalmazását az APEH-ben, illetve má s
államigazgatási szervnél ?

Felbecsülték-e már, illetve tervezik-e annak felbecslését, hogy mekkora anyagi és erkölcs i
kárt okozott az eset, ide értve a tovagyűrűző hatásokat is, különös tekintettel arra, hogy az
állampolgárok bizalma megrendült az államigazgatás intézményeiben ?

Milyen kihatása van mindennek a 2009-es Költségvetés megfelel ő alrendszereire?

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2009. január 20.

Dr. Nyitrai Zsolt
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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